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Presedintele ASF: Numarul de investitori pe piata de capital ar putea ajunge la

300.000 în urmatorii doi ani

Numarul de investitori pe piata de capital ar putea ajunge la 300.000 în  urmatorii doi ani, dar pentru ca

acest lucru sa se întâmple trebuie sa  fie create premisele de atractivitate, considera presedintele  Autoritatii

de Supraveghere Financiara, Alexandru Petrescu.

"Chiar ieri în Consiliul ASF am adoptat Raportul la semestrul I pentru  2024, care în scurt timp va fi publicat si pe

site-ul ASF, dar mi-au  ramas câteva elemente cifrice în memorie, în timp ce-l citeam înainte de  Consiliu. În

primul semestru am ajuns la o valoare tranzactionata de  15,6 miliarde (de lei - n.r.), cu 82% mai mult decât în

semestru I anul  trecut. Avem un numar al tranzactiilor de 1.285.000, cu o crestere de  73% fata de aceeasi

perioada a anului trecut. Cam 97% dintre ele se  întâmpla pe BVB. Tranzactiile cu titlurile de stat au crescut cu

188%.  Deci cifrele sunt optimiste si demonstreaza faptul ca totusi suntem doar  într-un reper de parcurs si astept

cu nerabdare sa ne întoarcem aici,  nu va lua mult pâna vom discuta de cifra de 300.000 de investitori.  Estimarea

mea este ca undeva în urmatoarele 24 de luni ar trebui sa se  întâmple acest lucru", a spus Alexandru Petrescu, la

un eveniment de  specialitate.

Presedintele ASF a afirmat ca, pentru ca acest lucru sa se  întâmple, trebuie create premisele de

atractivitate, iar pentru aceasta  institutia deruleaza mai multe actiuni pe care trebuie sa le finalizeze  si

operationalizeze în piata.

El a declarat ca atunci când a preluat actuala functie a gasit  Autoritatea cu echipe de experti extrem de bine

pregatiti, cu oameni cu  buna întelegere a fenomenului si care au capacitatea de a se pune în  amontele oricarui

incident pe cele trei piete reglementate de ASF.

"Ce-as vrea sa devina piata de capital ca si perceptie? As vrea sa  devina o sursa de finantare la care instinctual, ca

decident, fie ca  esti din administratia de stat, fie ca esti decident într-o companie  privata, te gândesti automat la

piata de stat ca sursa de finantare. Asa  cum te gândesti astazi la o banca, m-as duce sa iau niste bani de acolo  ca

sa întreprind acest business sau sa fac stiu eu ce dezvoltare, ca  edil de administratie locala primar, presedintele

consiliului judetean,  nu te duci neaparat într-un, hai sa spunem, proiect Anghel Saligny, care  are la baza finante

din bugetul de stat. E foarte bine pentru cei mai  inspirati care se duc în zona fondurilor europene, dar poti

completa sau  integral finanta un proiect de administratie locala de pe Bursa de  Valori Bucuresti. Cum poti sa faci

asta? Prin a înlesni, prin a  facilita, prin a simplifica legislatia. Şi de la începutul mandatului  meu, respectiv

Craciun 2023, am avut o preocupare prin a scotoci prin  sertare, la modul figurat, tot ceea ce a fost legislatie care

era mai  mult sau mai putin parcata. Şi am gasit multe idei foarte bune în zona,  de exemplu Legea 24, unde veti

vedea implementari de genul facilitate,  simplificarea procedurilor pentru a lansa emisiuni de obligatiuni 

municipale pentru diferite proiecte de logistica comunitara. Poate sa  însemne orice, de la o intersectie, la o scoala,

la un spital", a spus  Alexandru Petrescu.

Presedintele ASF a mentionat ca are foarte multa speranta si crede ca  acest tip de program va fi cel putin la fel de

popular precum este  Fidelis.

Alexandru Petrescu a precizat ca în perioada urmatoare are de gând sa  mearga la mai multe întruniri ale

asociatiilor de comune, de orase,  presedintii de consilii judetene, unde sa aiba ocazia sa le explice ce  înseamna sa

se finanteze de pe piata de capital.

Şeful ASF a participat la conferinta "ZF Piata de capital: Din ce în ce  mai multi români investesc la Bursa de

Valori. Numarul lor a ajuns la un  maxim istoric, iar piata are resurse financiare disponibile. Cum pot  companiile
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fructifica mai mult acest interes?".
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